

Title (en)

Device for a solvable connection of a cord connected to a wishbone of a sailing board and a surfboard.

Title (de)

Vorrichtung zur Lösbaren Befestigung einer mit einem Surfer verbindbaren Trapezleine am Gabelbaum eines Surfbrettes.

Title (fr)

Dispositif pour une fixation détachable d'un cordage fixé à un wishbone d'une planche à voile et à un planchiste.

Publication

**EP 0178489 A1 19860423 (DE)**

Application

**EP 85111966 A 19850920**

Priority

DE 3434651 A 19840921

Abstract (en)

In a device for releasably fastening a cord (8), which can be connected to a surfer (5), to the wishbone (3) of a surfboard (1), an optimum position of the surfer (5) relative to the wishbone and reliable release of the surfer (5) from the wishbone (3) in extreme situations are to be made possible. To this end, a clamping device (11) attached to the wishbone (3) is provided for the cord (8), which clamping device (11) is provided with an actuating handle (16) neutralizing the clamping hold on the cord (8) when the sailing hand (17) of the surfer (5) is released. In particular, the cord (8) passed through the clamping device (11) is fastened to the wishbone (3) in such a way as to be elastically extendable. <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einer Vorrichtung zur lösbaren Befestigung einer mit einem Surfer (5) verbindbaren Trapezleine (8) am Gabelbaum (3) eines Surfbretts (1) soll eine optimale Lage des Surfers (5) zum Gabelbaum und eine sichere Lösung des Surfers (5) vom Gabelbaum (3) in Extremsituationen ermöglicht werden. Hierzu ist eine am Gabelbaum (3) angebrachte Klemmvorrichtung (11) für die Trapezleine (8) vorgesehen, die mit einem beim Lösen der Segelhand (17) des Surfers (5) die klemmende Halterung der Trapezleine (8) aufhebenden Betätigungsgriff (16) versehen ist. Insbesondere ist hierbei die durch die Klemmvorrichtung (11) geführte Trapezleine (8) elastisch verlängerbar am Gabelbaum (3) befestigt.

IPC 1-7

**B63B 35/82; B63H 9/10**

IPC 8 full level

**B63B 35/79** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B63H 8/54** (2020.02)

Citation (search report)

- [X] DE 3039995 A1 19820616 - DIEPNBRUCK PETER DR MED DENT
- [X] FR 2535282 A1 19840504 - NEW MARINE [FR]
- [A] FR 2491864 A1 19820416 - LORIN GEORGES [FR]

Cited by

GB2204845A; DE4207796A1; FR2921896A1; FR2921897A1; US8333634B2; WO2009053571A3

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

**EP 0178489 A1 19860423**; DE 3434651 A1 19860403

DOCDB simple family (application)

**EP 85111966 A 19850920**; DE 3434651 A 19840921